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SLOVO STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, 

opět nastalo léto, pro většinu z nás spojené s prázdninovou pohodou. 
Pravdou je, ţe počátek léta se zrovna "letně" nevyvedl, příslibem však je 
předpověď zlepšení a skutečně letních dnů. Ani v létě však v naší obci 
neutichne pracovní ruch. Budovy základní školy se jiţ nyní pěkně 
"vybarvují", přes období prázdnin dojde k přestavbě a zateplení zadní části 
hlavní budovy. Vše směřuje k ukončení celého díla na konec srpna tak, ať 
naše děti mohou nastoupit po prázdninách do "nové" školy. 
Také letos máme v plánu opravy některých komunikací, vzhledem k současné 
finanční krizi a poměrně značnému omezení finančních prostředků však budeme 
muset tyto opravy letos pravděpodobně zredukovat na skutečné minimum. 
Uvidíme, jak se bude příjmová část rozpočtu vyvíjet v průběhu podzimu, další 
plánované opravy by mohly přijít na řadu ještě poté. U některých akcí by 
mohlo přijít v úvahu získání některé z dotací, vyhlašovaných Regionální 
Radou Moravskoslezského kraje, nyní je pouze otázkou, které dotační programy 
budou vypsány.  
Uţ před několika měsíci jsem hovořil o snaze obce Ludgeřovice vyřešit 
problematickou situaci s rychlou jízdou řidičů přes Vrablovec. Naší snahou 



bylo vybudovat před mateřskou školou zpomalovací retarder, aby řidiči byli 
nuceni rychlost v inkriminovaném úseku sníţit. Bohuţel, prozatím se vše 
"zaseklo" na nesouhlasu zástupců Dopravního podniku Ostrava a.s., kteří 
nesouhlasí s navrţeným řešením proto, ţe údajně nadměrně opotřebovává 
podvozky autobusů. Zajímavé je, ţe další dopravce provozující linku v dané 
oblasti, pan Maxner, v tomto problém nevidí. Nyní se nesouhlasem a 
připomínkami zabýváme, naše snaha vyřešit problematickou dopravní situaci na 
Vrablovci však rozhodně neustává. Chystáme rovněţ projektovou dokumentaci 
pro zvýšení pasivní bezpečnosti i na dalších místech v obci.  
V dubnovém zpravodaji jsem se zabýval nespokojeností obce i občanů s 
omezením provozu pobočky pošty v Ludgeřovicích. Vyvolal jsem proto jednání 
se zástupci vedení České pošty s.p., na níţ jsme se dohodli, ţe od 1.7.2009 
bude opět zajištěn plný provoz obou přepáţek. Zda tato dohoda platí, se 
můţete přesvědčit osobně. 
Dne 29.5.2009 proběhl v našem překrásném kostele další z jiţ tradičních 
koncertů Janáčkova máje. Nechci zde hodnotit vskutku jedinečné mistrovství 
všech účinkujících, velkolepou atmosféru koncertu i spokojenost všech diváků 
a posluchačů. Chci na tomto místě poděkovat těm, kteří se na organizaci a 
zajištění koncertu podíleli. Byli to lidé, kteří za nepříznivého počasí v 
dešti a chladu po celou dobu zajišťovali odklon dopravy, parkování, pomáhali 
v samotném kostele před koncertem rozestavit a v sobotu velmi brzy zrána 
zase uklidit ţidle. Řeč je o našich hasičích z JSDH Ludgeřovice, 
pracovnících technické čety obce a také o policistech z Obvodního oddělení 
PČR v Hlučíně. Pro všechny zmíněné mám jen slova chvály. 
Závěrem mi dovolte všem, dětem i dospělým, popřát co nejpříjemnější 
proţití prázdnin a dovolených. Věřím, ţe si alespoň pár dnů strávených dle 
libosti odpočinkem na horách, u moře, v přírodě, na koupališti nebo jen tak 
na zahrádce, všichni zaslouţíme... 
 

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

UDÁLOSTI V OBCI 
 

USNESENÍ 
z 18. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice (dále ZO), konaného dne 
17.6.2009 od 17:30 hod. ve společenském sále Obecního domu 

1. ZO schválilo program jednání, předloţený starostou obce a rozhodlo, ţe 
o kaţdém bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně. 

 Hlasování pro: 14   Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 

2. a  a) ZO schválilo zapisovatelkami p.Vlastu Bortlíkovou a p. Janu 
Baránkovou 

        Sčítáním hlasů  pověřilo p.Jiřího Olšáka 
      Ověřovateli zápisu ze 18. zasedání ZO schválilo :  
      MUDr. Petra Bělana a p. Kamila Bunčka  

 Hlasování pro: 14    Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 b) ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze zasedání  ZO č.17,  konaného 

dne 18.3.2009. 
 
3. ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole usnesení zastupitelstva č. 



21,6,8,9,12 a 17. 
 Hlasování pro: 14    Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 
4. ZO rozhodlo v souladu s ustanovením § 84 odst. 2, písm.j)  zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích, vydat Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2009, 
kterou se zrušuje OZV č. 1/2002 „O zabezpečení veřejného pořádku a 
čistoty při chovu a držení zvířat na území obce Ludgeřovice“.  

 Hlasování pro: 11   Proti: 0 Zdrţel se: 3   
 
5. a) ZO rozhodlo, na základě provedeného výběrového řízení, o uzavření 

smlouvy o dílo na zpracování územního plánu obce Ludgeřovice, a to 
s obchodní společností Urbanistické středisko Ostrava, s.r.o., se sídlem 
Spartakovců 3, Ostrava – Poruba. 

 Hlasování pro: 14   Proti: 0 Zdrţel se: 0   
 b) ZO zmocnilo starostu obce k podpisu výše specifikované smlouvy o 

dílo na zpracování jednotlivých fází územního plánu obce Ludgeřovice 
dle bodu 5a) tohoto usnesení. 

 Hlasování pro: 14   Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 c) ZO žádá všechny členy ZO a občany k podání návrhů na změny 

územního plánu obce, a to do 31.8.2009 a pověřuje Komisi výstavby a 
ŢP Rady obce Ludgeřovice vypracovat seznam nových poţadavků 
k zapracování do zadání územního plánu a předloţit tento seznam vč. 
vyjádření pověřeného pořizovatele – MÚ Hlučín, odboru výstavby, 
regionálního rozvoje a památkové péče k projednání na příštím zasedání 
zastupitelstva obce. 

 Hlasování pro: 12  Proti: 0  Zdrţel se: 2  
 
6. ZO projednalo závěrečný účet obce Ludgeřovice za r. 2008 a vyjádřilo 

souhlas s celoročním hospodařením obce Ludgeřovice v r. 2008, a to 
bez výhrad. 

 Hlasování pro: 13  Proti: 0  Zdrţel se: 1  
 
7. 5. ZO schválilo navrţené rozpočtové opatření č.4/2009 a změnu 

závazných ukazatelů rozpočtu obce na r. 2009 obsaţených ve 
schváleném rozpočtu na         r. 2009 v tabulce č.1, a to takto: 
ad.1 Neinvestiční příspěvek na provoz ZŠ Ludgeřovice po schválené 
změně bude činit 4.850.245,- Kč, 
6. Investiční příspěvek ZŠ Ludgeřovice bude činit 500.000,- Kč. 

 Hlasování pro: 13   Proti: 1    Zdrţel se: 0  
 
8. a) ZO rozhodlo nenařídit odvod TJ Ludgeřovice nevyčerpaných 

prostředků dotace ve výši 16.262,- Kč do rozpočtu obce a rozhodlo 
akceptovat doloţení výdajů na opravy a údrţbu sportovního areálu ve 
výši 27.940,- Kč 

 Hlasování pro: 11   Proti: 0   Zdrţel se: 3  
 b) ZO schválilo změnu účelu TJ Ludgeřovice poskytnuté dotace 

z rozpočtu obce Ludgeřovice na r. 2008, a to z dotace na úhradu nákladů 
spojených s činností příjemce dotace na dotaci investiční. 

 Hlasování pro: 11 Proti: 0  Zdrţel se: 3 
 



9.  a) ZO vzalo na vědomí informaci o auditu hospodaření Sdruţení obcí 
Hlučínska za rok 2008, provedeném Krajským úřadem MSK v Ostravě, 
Odborem kontroly a interního auditu, ze dne 9.3.2009. 

 b) ZO vzalo na vědomí Zprávu Revizní komise při sdruţení obcí 
Hlučínska ze dne 3.3.2009 o kontrole hospodaření Sdruţení obcí 
Hlučínska za rok 2008. 

 c) ZO schválilo Závěrečný účet Sdruţení obcí Hlučínska za rok 2008 
s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad.   

 Hlasování pro: 14   Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 
10. a) ZO vzalo na vědomí zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 

Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za r. 2008 
 b) ZO vzalo na vědomí zprávu o výsledku kontroly hospodaření Svazku 

obcí mikroregionu Hlučínska za r. 2008 
 c) ZO schválilo závěrečný účet Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za 

r. 2008 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez 
výhrad. 

 Hlasování pro: 14   Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 
11. ZO rozhodlo aţ do odvolání pozastavit v orgánech obce projednávání 

otázky odprodeje části obecního domu – restaurace. 
 Hlasování pro: 13   Proti: 0   Zdrţel se: 1 
12. a) ZO vzalo na vědomí výsledek výběrového řízení na uzavření kupní 

smlouvy k prodeji souboru nemovitostí – pozemků parc.č. 3088/2, 
3088/3, 3088/6 a 3088/10. 

 b) ZO uložilo starostovi obce svolat pracovní schůzku zastupitelstva, na 
které budou členové zastupitelstva seznámeni s nabídkou subjektu, který 
projevil zájem o uzavření kupní smlouvy k prodeji souboru nemovitostí - 
pozemků parc.č. 3088/2, 3088/3, 3088/6 a 3088/10 mimo vyhlášené 
výběrové řízení. 

 Hlasování pro: 14   Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 
13. ZO rozhodlo na návrh starosty obce prodlouţit termín pro podávání 

návrhů do ankety „Osobnost obce Ludgeřovice r. 2008“ do 30.6.2009 
s tím, ţe je moţno podávat i návrhy na ocenění za vzornou reprezentaci 
obce. 

 Hlasování pro: 14   Proti: 0   Zdrţel se: 0 
 
14. ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 18. zasedání ZO 

Ludgeřovice. 
 
Na jednání bylo dle prezenční listiny přítomno celkem 16 členů zastupitelstva obce. 

Omluveni:  MUDr. Martin Havlík, MUDr. Jana Kaniová, p. Helmut Šafarčík, Ing. 
Tomáš Chorovský, p.Pavel Paskuda, Ing. Přemysl Havlík, Ing. Eduard Kučera 

Za správnost:: Bc. Ing. Jindřich Hudeček, tajemník OÚ Ludgeřovice 

v Ludgeřovicích, 17.6.2009 

 
Mgr. Daniel Havlík, v.r. 
    starosta obce 

                                         
                       Mgr. Helena Pipreková, v.r. 

                               místostarostka obce                                      



NAPSALI O NÁS 

U priateľov v Čechách 
 
Naše město uţ niekoľko rokov rozvíja spoluprácu s českou partnerskou obcou 
Ludgeřovice. V rámci upevnenia priateľských vzťahov sme boli pozvaní, aby sme sa 
zúčastnili na 34. ročníku festivalu Janáčkov máj, ktorého časť sa konala v dňoch 26. 
aţ 30. mája 2009. 
Jeho súčasťou bol nádherný koncert organového virtuóza Jaroslava Tůmu. 
V majestátnom rímsko-katolíckom chráme  v Ludgeřoviciach bolo neopísateľne 
krásne moct ochutnať túto hudobnú lahódku. Úţasný záţitok vyvolal neutíchajúci 
potlesk tisícov rúk a nám dodnes znie v súzvuku nádherných tónov ludgeřovického 
organu. 
Tu by moţno niekto urobil záverečnú bodku za správou, to však nestačí.Nestačí, 
pretoţe třeba otvorene povedať, ţe sme tam preţili nádherné chvíle plné priateľstva 
a pohody. Nejde ani tak o bezchybnú starostlivou, kde nám po materiálnem stránke 
nič nechýbalo, ale najma o vzťahy, z ktorých cítite radosť, ţe ste přišli. Radosť 
z prvej podanej ruky, napriek starostiam z organizovania celého podujatia. Ţiadne 
falešné úsmevy, ţiadne „plnenie“ povinností, ale upřímná radosť zo společných chvíľ. 
Pán starosta Daniel Havlík s celým svojim tímom a tieţ i so svojou rodinou naozaj 
ţijú pro „obec“, rozvijajúc ju vo všetkých smeroch a to hlavne v medziľudských 
vzťahoch. Práve toto v mnohých stretnutiach ľudí chýba. Naozaj nám tam bolo dobre 
a a myslím si, ţe sme tam nechali aj kúsok nás samých, tak jako oni poslali cez nás 
kúsok seba do nášho mestečka pod Hradovou. Nejde o dary města obci, či naopak – 
ide o ľudskosť, spolupatřičnosť a hrdosť, ţe sme spolu. 
Tu sa patrí dať bodku. Alebo radšej tri – v nádeji pokračovania ďaľších stretnutí či uţ 
v našom mestečku, alebo u priateľov v zahraničí.Odovzdáváme vám úprimné 
pozdravy a priania krásných ţivotných chviľ od priateľov z obce Ludgeřovice – 
Dovidenia… 
                                                                                                              Marián  Krivuš                                                                                                    

Zdroj: Tisovský mesačník, červen 2009 
 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

Sportovní odpoledne pro děti 

Jako kaţdoročně na konci školního roku u příleţitosti Dne dětí pořádá Tělovýchovná 
jednota Ludgeřovice oddíl Asociace sport pro všechny sportovní odpoledne pro děti. 
Nejinak tomu bylo i letos v neděli 7. června 2009.  

Tomuto dni ovšem předchází několikatýdenní pečlivá příprava soutěţí a všech 
doprovodných atrakcí. Pod vedením paní Daniely Vjačkové se na přípravě i na celé 
akci podílejí ţeny a dívky z tohoto oddílu a také několik muţů z fotbalového oddílu. 
Ani bez podpory Obecního úřadu v Ludgeřovicích a sponzorů by se ovšem tato akce 
neobešla. Právem jim patří náš dík za jejich vstřícnost a štědrost. Jsou to zejména:  

 
Jan Vjačka – plastová okna 
Zdeněk Vítek – nakladatelství 
Michal Najman – bezdrátový internet 
Jaromír Krejčí – řeznictví  
 

Paní Škrobová – potraviny 
Kamil Kolenko 
Firma RWE 
Firma OZO 
 

 



Počasí nám přálo, takţe se na hřišti sešlo okolo stovky soutěţících dětí od 2 do 12  
let. Podpořit je přišli spolu s rodiči mladší i starší sourozenci, babičky, dědečkové i 
další příbuzní. 

Na travnaté ploše se soutěţilo ve všech moţných disciplínách a nakonec byl na 
programu závěrečný běh kolem hřiště. Kaţdý chtěl být první. To bohuţel nejde, proto 
po kaţdé disciplíně dostal kaţdý soutěţící malou odměnu v podobě omalovánky, 
sladkosti nebo drobné pomůcky do školy. Tři  nejlepší v kaţdé kategorii byli 
odměněni hodnotnějšími cenami. 

Nejmladší děti do čtyř let byli odměněni všichni za statečnost a odvahu. 

Výsledky soutěží: 
Dívky 4 – 6 let:                                          Chlapci 4 – 6 let: 
1. Elen Špílová                                           1. Matěj Pospěch 
2. Kristýna Straníková                                2. Vojtěch Šafarčík 
3. Tereza Martinková                                 3. Sebastian Boháč 
 
Dívky 7 – 9 let:                                          Chlapci 7 – 9 let: 
1.Tereza Fadrná                                         1. Ondřej Lorek 
2. Kateřina Konečná                                  2. Nikolas Bauer 
3. Kristýna Thielová                                  3. Jakub Večerka 
 
Dívky 10 – 12 let:                                      Chlapci 10 – 12 let: 
1. Jana Coufalová                                      1. Ondřej Kolenko 
2. Klára Rumpová                                      2. Petr Olšák 
3. Martina Juraštíková                                3. Ondřej Šafarčík   
 
Mimo soutěţí přišel vhod také dětský kolotoč, bohatá tombola,  pouťové stánky nebo 
drobné občerstvení. Na závěr odpoledne mohli ještě zájemci sledovat fotbalové 
utkání muţů našeho B muţstva. Na očích, zejména dětí, byla vidět spokojenost a 
radost z krásně proţitého odpoledne. Na konec se patří poděkovat všem, kteří se 
jakkoli podíleli na přípravě i zdárném průběhu celého odpoledne. Děkujeme a těšíme 
se na další pěkné akce ! 
 
                                                                                     Za TJ Ludgeřovice, oddíl ASPV 
                                                                                                        Magda Matušíková  
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Koncert XXXIV. ročníku Mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův máj v 
ludgeřovickém kostele konaný dne 29. května 2009 

Koncert tohoto významného festivalu se v našem kostele konal uţ počtvrté (v letech 
2006, 2007, 2008, 2009). I letos byl o něj veliký zájem. Posluchači zaplnili všechna 
místa v lavicích i stovky ţidlí přistavených v prostorech před a za kostelními lavicemi, 
také v prostorách před bočními oltáři – bylo jich asi tisíc.  

Přítomen byl velký počet významných hostů, např. honorární konzul Ruské federace 
v Ostravě ing. Aleš Zedník, krajští politici, starostové sousedních obcí, členové 
obecního zastupitelstva, delegace z druţebního města Tisovec na Slovensku a 
Putnok v Maďarsku, podnikatelé a další. 

Koncert zahájili ředitel festivalu Mgr. Jaromír Javůrek a biskup Ostravsko – opavské 
diecéze Msgr. F. V. Lobkowicz. Partnerem koncertu byla obdobně jako v minulých 
dvou letech firma VJAČKA, s.r.o. 

Program koncertu: 

 Georg Friedrich Händel – Concerto grosso č. 1 G dur op. 6 HWV 319 

 Ferenc Liszt – Fantazie a fuga na chorál „Ad nos, ad salutarem undam“ 
z Meyerbeerovy opery Prorok 

 Joseph Gabriel Rheinberger – Koncert pro varhany a orchestr č. 2 g moll op. 
177 

Účinkovali: 

 Jaroslav Tůma – varhany 

 Camerata Moravia Olomouc 

 Vít Muţík – umělecký vedoucí 

Všichni účinkující hráli na kůru, posluchači je sledovali na velké televizní obrazovce. 
Vše v přímém přenosu vysílala televize NOE. Hudba v kostele krásně zněla, koncert 
měl u publika veliký úspěch, po „děkovačkách“ (Jaroslav Tůma, Vít Muţík) ještě 
došlo na velký přídavek. 

Po koncertu se v sále Obecního konalo společenské setkání organizátorů 
s účinkujícími a hosty koncertu. Setkání zahájili pánové Mgr. Jaromír Javůrek, ředitel 
festivalu a Ing. Jan Vjačka, partner festivalu. Ředitel festivalu mimo jiné vysoce ocenil 
zásluhy Ing. Jana Vjačky o festivalové koncertování v Ludgeřovickém kostele. Ing. 
Jan Vjačka pak naznačil, ţe i příští rok zde festivalový koncert bude. Po slavnostním 
přípitku se pak hovořilo pochopitelně především o hudbě. Byla tu vzácná příleţitost 
mluvit o ní s mistrem Jaroslavem Tůmou, který má velikou zásluhu na propagaci 
jedinečných varhan v našem kostele. Bez něj by zde festivalové koncerty určitě 
nebyly.  Na zdejších varhanách koncertoval uţ počtvrté, z toho podruhé na festivalu 
Janáčkův máj. Na posledním snímku mistr Tůma diskutuje s Ing. Janem Vjačkou. 

Ještě několik postřehů z dění kolem koncertu: 

- Pro auta posluchačů bylo připraveno provizorní parkoviště na obecní 
(dříve Menšíkové louce). Parkovalo tam cca 200 aut. V den koncertu 
bylo mizerné počasí, celý den pršelo. Organizátoři měli obavu, zda se 
auta na louce nebudou bořit. Vše dobře dopadlo, ţádné auto 
nepotřebovalo vytáhnout či vytlačit. 



- Dopravní situace kolem kostela bezprostředně po skončení koncertu 
připomínala, co do počtu chodců a rozjíţdějících se aut, situaci před 
stadionem po skončení velkého sportovního podniku.  

- Všichni umělci hráli při koncertu na kůru, zcela ho zaplnili, byla tam 
navíc i kamera televize NOE, takţe jsem neměl nárok probojovat se 
s fotoaparátem na místo, z něhoţ bych mohl pořídit snímek mistra 
Tůmy při hře na ludgeřovické varhany. 

- Posluchači si nakonec koncertu vytleskali přídavek. Mistr Tůma při něm 
rozezněl varhany naplno. Při nejhlubších tónech, které se blíţily aţ k 16 
Hz, jsem měl pocit, ţe se chvějí zdi kostela.  Vzpomněl jsem si přitom, 
ţe jsem o neštěstí, kdy při takové hře kdysi v Itálii spadnul kostel, před 
několika lety četl. V Obecním domě jsem se proto mistra Tůmy zeptal, 
zda se při hraní přídavku neobával, ţe kostel zboří. Řekl mi, ţe nikoliv, 
protoţe kaţdý posluchač svým tělem absorbuje část varhanami 
vyluzované energie, ovšem v prázdném kostele, tam by to mohlo být i 
jinak...  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

Budovy základní školy budou s novou fasádou po zateplení krásně barevné 

Na budově školní jídelny je nová fasáda počátkem června uţ téměř hotová, na hlavní 
budově se začalo pilně zateplovat. 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
Áda Dudek nás zase rozesmál 

V obecní knihovně 2. června moc hezky bavil a učil malovat prvňáčky základní školy 
známý malíř a ilustrátor dětských kníţek pan Adolf Dudek: 

Náš zábavný pořad končil autogramiádou, pan Adolf Dudek se prvňáčkům podepsal 
na čelo, kde se jim uhnízdil obrázek ptáčka – jak jinak neţ dudka. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Vrablovecké dětské odpoledne 

Oslavy Dne dětí proběhly díky členům Českého červeného kříţe a naší mateřské 
školy poprvé i na Vrablovci. Vše bylo připraveno, ale počasí nám nepřálo. Mysleli 
jsme, ţe kvůli dešti akci zrušíme, ale zázraky se dějí. Jako mávnutím kouzelného 
proutku ve 12 hodin přestalo pršet a vysvitlo sluníčko. To nám nalilo sílu do ţil a 
začali jsme konat. Rychle postavit stánky, vymést vodu z hřiště, nachystat posezení 
pro hosty…Vše bylo naplánováno úplně jinak, ale jednali jsme operativně, abychom 
mohli vůbec začít.  

Vše bylo připraveno a čekalo se na příchozí.  Pomaličku lidé dostávali odvahu, nebáli 
se počasí a začali přicházet na místní hřiště. Děti sportovaly, soutěţily podle 
kategorií. Nejmladší děti byly ohodnoceny všechny, za snahu a odvahu obdrţely 
diplomy, igelitovou tašku s překvapením a čokoládovou zlatou medaili. Starší děti za 
1. aţ 3. místo diplomem, cenou a medailí, ostatní děti maličkostí, aby nebyly smutné.  

Občerstvení nachystal ČČK pro děti i dospělé. Myslím, ţe si na své přišli všichni 
návštěvníci. Roztočilo se kolo štěstí, děti se vydováděly na skákacím hradě, večer 
hrála u ohně a opékání country kapela.  

Nebudete tomu věřit, ale počasí jsme měli opravdu objednané, po ukončení akce 
opět začalo pršet a lilo celý druhý den.  

Byla jsem přizvána ke zhodnocení celé akce a na závěr na mě čekalo milé 
překvapení. Výbor se dohodl,  ţe celý výtěţek věnuje naší mateřské škole a musím 
se pochlubit, ţe toto gesto nebylo první a snad ani ne poslední, dostali jsme jiţ vloni, 
předloni dárečky pod vánoční stromeček. Moc si toho váţíme a děkujeme všem 
členům, kteří vědí, ţe kaţdá korunka je dobrá a potěší naše nejmenší. Hlavně dík 
patří těm, kteří přiloţili ruku k dílu a fyzicky se zapojili do příprav a následného úklidu.  



Moţná se stane tato akce tradicí a budeme se potkávat kaţdý rok. Takţe 
nezapomeňte, aţ se bude blíţit svátek dětí, čtěte pozorně plakáty, abyste mohli být 
mezi námi.  

   Za mateřskou školu – Pavla Olšáková a Irena Florková 

 
V mateřské školce na Vrablovci slavili 5. června. Paní učitelky Pavla Olšáková a 
Irena Florková se daly vyfotografovat se třemi slečnami, které jako jediné z dětí ve 
školce letos končí a po prázdninách uţ půjdou do školy. Paní učitelka Florková jim na 
památku vyšila růţové šerpy: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



MDD s Hopsalínem! 

Ţe prší a je zima? Komu by to vadilo, kdyţ se slaví s našimi nejmenšími! Je druhá 
hodina a připravuje se sál: koláčky, ţidličky, tombola, občerstvení, šatna -  vše na 
své místo. Krátce po 1415 hod. přichází první rodiny s dětmi. Děti se uţ nemohly 
dočkat a přiměly své rodiče, aby se vydali na dnešní akci hned po nedělním obědě. 
Teď mlsají dobré koláčky a zvědavě přihlíţí dárkům na tombolu. 

Přípravy vrcholí a krátce po 1500hodině pan farář Jan Kučera zahajuje dnešní oslavu 
Dětského dne a vzápětí přichází, uţ plným sálem a za potlesku shromáţděných, 
dětmi očekávaný Hopsalín. A je tu první zahřívací kolo: Kde je pravá ruka a jak se 
dělá slon? A jde se na to! Kdo si však myslí, ţe se jen tak posadí a bude se dívat, je 
na omylu, protoţe hned vzápětí děti se vydávají za svými nejbliţšími, aby jim 
v dalším tanci pomohli. A stojí to opravdu zato: kaţdý zúčastněný získává groš! A ne 
ledajaký, ale Svatomikulášský! Kdo získal 3 Svatomikulášské groše rychle běţel 
k tombole, protoţe právě 3 Svatomikulášské groše dávaly moţnost vylosovat číslo na 
tombole. Je toho hodně, co se dá vyhrát. Většinu dárků darovali rodiče dětí CMŠ a 
podnik Lena.  

Trochu oddychu, aby se posilnit a napít a uţ je tady další soutěţ a zábava. Kdo 
potopí loď dříve: holky nebo kluci? Tentokrát to vyhráli kluci, ale věru, ţe jim to holky 
příště nedarují. Uţ se těší na odvetu! Provazolezci se také nedali zahanbit a zvládli to 
i ti nejmenší. Váţení a přichází na řadu další písnička a je co se obracet. Maminky 
drţí tempo a babičky se také nedají zahanbit. A tatínkové? Ti si ještě vzali na ramena 
ty nejmenší, kteří ještě se pořádně na nohou neudrţí.  

Všechny zúčastněné děti s rodinami proţily pěkný Dětský den a vůbec nezáleţelo na 
tom, ţe venku střídavě lilo a svítilo slunce, protoţe všechny dětské tváře zářily 
radostí a kaţdý z nich si domů odnášel nějaký ten dáreček a hlavně pěkné 
vzpomínky na tuto oslavu. 

Vybrané dobrovolné vstupné činilo 6 500,-Kč, tato částka bude pouţita na úpravy 
prostorů budovy CMŠ. 

 

Kdo to vlastně připravil? 
 Tuto akci připravila a zorganizovala farnost Ludgeřovice a Církevní mateřská 

škola. 
Kdo nám pomáhal sponzorskými dary? 
 Gajdečka Jindřich – Elektromontáţe 
 Hawlik Jiří - Hostinec sv.Mikuláše 
 Paskuda Pavel – Elektro 
 Vjačka Milan - Provadění staveb 
 a zejména rodiče dětí Církevní mateřské školy 

 
A zvláštní poděkování patří panu starostovi Danielu Havlíkovi, který dětem na tuto 
akci poskytl sál Obecního domu zdarma. 
Všem sponzorům upřímné Pán Bůh zaplať.  
Na blíţící se prázdniny přejeme všem dětem hodně pěkných dní a radostného 
odpočinku. 
 

s.M. Anežka  
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 



Letošní setkání jubilantů 

Vedení obce kaţdým rokem, zpravidla  v červnu, pozve všechny občany, kteří budou 
v příslušném roce mít 80 a více let na setkání do sálu Obecního domu. Letos to bylo 
kvůli červnovým volbám (sál Obecního domu bude jednou z volebních místností) o tři 
týdny dříve, v pátek 22. května. Podle údajů matriky je těchto seniorů v Ludgeřovicích 
v současné době  180.  Hodně z pozvaných však uţ má různé zdravotní problémy 
takţe pozvání obce nakonec přijalo a do sálu Obecního domu se dostavilo 59 
seniorů, většinou s doprovodem některého rodinného příslušníka. Tam je čekalo 
pohoštění, hudba, kulturní program, gratulace od starosty a místostarostky obce a 
hlavně moţnost se pobavit se svými vrstevníky a připít si s nimi na zdraví a na 
setkání za rok opět v Obecním domě. 

Na fotografiích: 

- pan Kurt Jonke (82 let) se podepisuje do pamětní knihy obce, 

- povídání při kávě a koláčích, 

- gratulace třem nejstarším v sále: panu Bernardu Dintrovi (91 let), paní Marii 
Harasimové (92 let), paní Františce Prchalové (93 let), 

- při slavnostním přípitku. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

Volební komise při volbách do evropského parlamentu ve dnech 5. a 6. června 
2009 v Obecním domě, v základní škole, v dolní škole, na Vrablovci 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 

SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

Dobytí Štramberku v roce 2009 

Zajímavý test fyzické zdatnosti a připravenosti splnili dva velitelé družstva JSDH 
Ludgeřovice při zdolávání známé věže „Trúba“. Reportáž zachycuje trasu jednoho 
z nich. 

Štramberk, 6. červen 2009, po dvanácté hodině 

Na necelou minutu startuju na náměstí ve Štramberku. Třesou se mi kolena, tají se 
mi dech. Cítím se nervózní a slabý. Oblečení tomu moc nepomáhá. Na sobě mám 
třívrstvý zásahový oděv, přilbu, zásahové boty. Záda zatěţuje láhev se vzduchem. 
Celkově k mé váze 80 kg ještě cca. 12 kilo navíc. Říkám si, ţe aţ doběhnu, tak si 
toho blázna, co mě přihlásil, pěkně ručně podám. Poslední vteřiny volného dechu. 
Nasazuji masku přístroje. Dýchám z láhve. Snaţím se uklidnit. Poplácání do přilby. 
Znamení startu. Vyráţím. 

Běţím v automobilové cisterně, zapojuji hadice a další jejich dva konce háţu i 
s proudnicemi na rameno. První myšlenka o tom, ţe to bude masakr, ţe nemám sil. 
Naštěstí hned vyčistím myšlení, opírám se do nohou a roztahuji hadice do kopce na 
vzdálenost 40 metrů. Pokládám a běţím k hammer boxu. To je tvarem ţelezný kvádr 
na „stojáka“, který má ale jako stěny jen dno a víko. A právě v tomto rozmezí buším 
30x střídavě nahoru a dolů šestikilovým ţelezným kladivem. Myšlení? Jediné. Udrţet 
si rytmus a nepolevovat v něm. Spotřeba vzduchu značně stoupá, začínám se 
zadýchávat. Dělám krátké, pravidelné nádechy a modlím se, ať uţ mám potřebný 
počet úderů. 



Konečně. Další poplácání od rozhodčího. Čili směruji k bariéře. Bariéra je stěna 2x2 
metry. Mým úkolem je na ni vyskočit a přelézt ji. 92 kilo váhy se rozbíhá a odráţí. 
Zachycuji se ale jen rukama. Snaţím se tam přehoupnout i hrudník. Jestli teď 
spadnu, podruhé uţ tu sílu vyhoupnout se mít nebudu. Naštěstí rozkmitám svěšenou 
levou nohy a vykopnu ji aţ za okraj bariery. S pomocí té nohy a dvou rukou uţ se 
dostávám na vrchol. Ještě druhá noha, šup a seskok. Mám to za sebou. Začínám ale 
kroutit hlavou. Takhle těţko uţ jsem barieru dlouho neskočil. Přitom rozběh byl 
super. Ale odraz nohou nahoru mě asi vyhodil málo, nebo co. Příčinu uţ nezjišťuji, 
zaklekávám k raněnému. Přesněji tedy k figuríně. Tu uchopuji zezadu, spojuji ruce a 
vleču pozadu ke kuţelu. Vadí mi pár věcí. Jsem strašně divoký v dechu, musím šetřit 
vzduch, aby mi vydrţel do konce soutěţe. Chce to jít klidně. Ale není to snadné. Vadí 
mi i to, ţe jdu pozadu a nevidím pořádně kam. Kuţel, konečně. Otáčím se a vleču 
figurínu zpět. Rovný souboj. Ona má 80 kg, já v civilu taky. Je to vlastně jako vláčet 
z hořícího domu sám sebe. 

Disciplína je za mnou, k další chci jít poklusem ale uţ to nejde. Mám dost. První větší 
krize. Potřeboval bych sundat masku. Aspoň na chvíli a udělat pár nádechu 
z vnějšku. To ale nejde. Při poţáru bych to taky musel vydrţet. Pár nádechu 
z vnějšku by mě stálo ţivot. Pokračuju dál. Trubka střídá trubku. Lezu na lešení. 
Proč? Nahoře čeká lano, kterým vytáhnu dvaceti kilový kanystr s vodou ke mně na 
podlahu lešení. Kupodivu nemám problémy vytáhnout to závaţí, ale následně slézt 
dolů. Celý se třesu a mám pocit, ţe nemám v ruce cit se pořádně drţet.  

Jsem zase pevně nohama na zemi. Opouštím prostor náměstí. Mám za sebou třetinu 
tratě. Co mě čeká dále? Uţ nic kromě boje se sebou a svým tělem. Musím se 
přesvědčit, ţe to dokáţu. Ţe to jde jít dál. Začínají první schody. Drţím se zábradlí. 
Přitahuju se a pomáhám si do těch schodů. Koukám na budík, kolik vzduchu mi ještě 
zbývá. Tempo neztrácím. Sice vysloveně neutíkám, ale snaţím se brát schody po 
dvou. Kam vlastně jdu? No po schodech od náměstí aţ k úpatí věţe. Převýšení 90 
metrů. Cestou to začíná být fajn. Turisté a kolegové na mě pořvávají a fandí. Nahoru 
se nedívám. To bych se hned zastavil. Koukám jen před sebe. Soustředím se, abych 
nezakopl. Cestou míjím záchrannou sluţbu s lékařem. U takových typů soutěţí být 
musí. Ukazuju, ţe jsem sice K.O., ale jinak relativně O.K. Další křik a fandění před 
úpatím věţe. Ted uţ to musím dát. Pouţiju vzduchovou sprchu a masku projedu 
průvanem vzduchu. To mě osvěţí. Protoţe cítím, jak se v masce obličej potil. Jenţe 
to nemůţu dělat věčně kvůli omezenému kapacitě láhve. 

Jsem nahoře na kopci před věţí. Finální etapa - vyběhnout schody na ochoz věţe a 
zazvonit na zvon na důkaz toho, ţe jsem to zmákl. Schody v samotné Trúbě jsou 
nepříjemné. Točivé ţelezné schodiště. Mám zamlţenou masku, vidím velké víte co. 
Navíc je tu šero. Jdu radši opatrně, stejně uţ sil moc nezbývá. Konečně začíná 
schodiště dřevěné. Shora začínaj halekat hlasy. Radši se nedívám, kde nade mnou 
ale jsou. Poslední patro. Jsem na ochozu. Lékař mi ukazuje, kde je zvon. Začínám 
zvonit jako divý. Ať kaţdý ví, ţe jsem to doběhl, ať to slyší všichni. Ta radost trvá asi 
sekundu.  

Klesám v kolenou na zem. Pořadatel mi strhává masku a zastavuje do ní přívod 
vzduchu. Lékař hbitě odepíná veškerou moji výstroj a výzbroj. Dolů jde kabát, přilba, 
rukavice. Sahám po láhvi s pitnou vodou a polívám si obličej. Myslím na to, ţe to 
mám konečně za sebou a jak moc jsem se toho bál. Tohle člověk moc nenatrénuje. 
Buď to prostě vydrţí, nebo to vzdá. A já měl tu čest stanout aţ na samotném vrcholu. 
Slézám opatrně dolů a kolega velitel mi gratuluje…Dokončil jsem TFA – soutěţ 
simulující zásahovou činnost hasiče. 



 

Video tohoto běhu naleznete na serveru youtube.com. Do vyhledávače videí stačí 
jen zadat Dobytí Štramberku v roce 2009. 

 

 
(Cesta z náměstí na ochoz věţe) 

 
 

David Lange, Hasiči Ludgeřovice       
 

INFORMACE A OZNÁMENÍ 

Příprava a pořízení nového územního plánu obce Ludgeřovice. 

Na základě usnesení zastupitelstva bude naše obec pořizovat nový územní plán. 
Informuji tímto občany, fyzické a právnické osoby a další subjekty, ţe pokud mají 
návrhy a podněty k projednání a případnému zapracování do zadání nového 
územního plánu, mohou tyto podat písemně na podatelně Obecního úřadu 
v Ludgeřovicích, a to nejpozději do 31.8.2009.   

              Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

  

Oznámení 

Sdruţení obcí Hlučínska vydalo nové DVD s názvem Tradice Hlučínska. DVD je 
moţno zakoupit v Obecní knihovně v Ludgeřovicích. 

Cena : 100,- Kč  



Změna půjčovní doby v období prázdnin 

Z důvodu probíhajících hlavních prázdnin školních dětí a období dovolených občanů, 
bude půjčovní doba v době letních prázdnin v Obecní knihovně zkrácena: 

Pondělí od 8.00 do 17.00 hod. 
Úterý    od 8.00 do 14.00 hod. 
Středa   od 8.00 do 17.00 hod.  
 
Od 1.9. 2009 by půjčovní doba Obecní knihovny opět probíhala dle původní půjčovní 
doby. 
 

SPORT 

Úspěch fotbalistů TJ Ludgeřovice 

Od loňského srpna se v Ludgeřovicích po 36 letech opět hraje I.A třída. A ţe se 
nehrála vůbec špatně, ba naopak o tom svědčí umístění v popředí tabulky. Vţdyť 
druhé místo, skóre 53:29 a 52 bodů je na nováčka soutěţe velký úspěch. Naší diváci 
museli být spokojeni i s předvedenou hrou, některá utkání na domácím hřišti se 
musela líbit i těm nejnáročnějším fandům. Lze si jen přát. Aby toto muţstvo 
pokračovalo v dobrých výkonech v další sezoně. 

Závěrem mi dovolte poděkovat všem hráčům, trenérům, sponzorům, OÚ Ludgeřovice 
a především Vám – našim fanouškům za stalou přízeň. O mládeţnické kopané, jejich 
radostech a starostech příště. 

Výbor FO TJ Ludgeřovice   

Konečná tabulka soutěže I.A třídy       

          

Hradec n.Moravicí 26 17 6 3 58 : 32 57  

Ludgeřovice 26 16 4 6 53 : 29 52  

Jakartovice 26 14 4 8 61 : 46 46  

Mokré Lazce 26 13 4 9 48 : 32 43  

Heřmanice 26 12 2 12 49 : 52 38  

Krásné Pole 26 10 5 11 40 : 40 35  

Velké Hoštice 26 10 5 11 40 : 41 35  

Bolatice 26 10 5 11 38 : 43 35  

Fulnek B 26 10 3 13 48 : 47 33  

Kobeřice 26 8 8 10 32 : 43 32  

Radvanice 26 8 6 12 43 : 51 30  

Štěpankovice 26 9 3 14 42 : 71 30  

Slavkov 26 6 5 15 38 : 44 23  

Slavia Opava 26 5 8 13 30 : 49 23  

 

 

 



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Reklamy.  

- Jízdní řády autobusů linek 56, 68. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 

 

 

 

 
 
 


